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DAVID DVOŘÁK

narozen 5. června 1992 
v Hořicích

David Dvořák je český profesionální bojovník smíšených bojových umění (MMA) muší váhy. V březnu
2020 vstoupil do prestižní organizace Ultimate Fighting Championship (UFC), kde jako první Čech
vyhrál debutový zápas. V současnosti drží neporazitelnou sérii 16 zápasů.
Asi jste zaskočeni tím, proč tady o Davidovi Dvořákovi píši. Je to jednoduché. V letech 2005-2009 hrál
šachy za TJ Jiskra Hořice a  ŠK Lípa. 

V Hořicích v sezoně 2008-2009 hrál s elitní sestavou Extraligu dorostu ve složení Jakub Šafařík, Petr
Tázlar, Michal Šrejber, Tomáš Kraus, Ondřej Hubáček, Jiřina Prokopová, Eliška Johnová. Za tak
krátkou dobu dosáhl na maximální ELO 1908. Poté se dal jiným směrem a začal na sobě pracovat,
aby si splnil svůj sen. Svůj první zápas v kleci MMA absolvoval již v roce 2010 ve svých 17 letech po
pouhém půl roce trénování.

Je to první článek o osobnosti se kterou jsem se osobně nesetkala, ale na jeho jméno a pár historek
s ním už jsem v Hořicích narazila. Proto si myslím, že by to mohlo oslovit i vás.

Během profesionální kariéry v bojových sportech vystudoval v roce 2015 bakalářský obor sportovní
management na Univerzitě Hradec Králové. Kromě studia musel trénink kombinovat s prací, kterou
si vydělával na živobytí a přípravu na zápasy. Tři roky pracoval jako stavební technik u výstavby
dálnic a pět let se po vzoru svého otce živil jako hrobník. Hrobařská minulost se odráží v jeho
přezdívce "Undertaker" (anglicky: hrobař, funebrák).

Sám na hraní šachu vzpomíná v knize Život v kleci. Otevřeně odpovídá na mnoho osobních otázek a
popisuje svoje spokojené dětství, koníčky a svoje cíle. Překvapilo mě, že za vydělané peníze v UFC
plánuje postavit záchrannou stanici pro zvířata, kde by se starali o ta zvířata, která lidé najdou na
ulici.

Zajímavostí je, že svoji první nabídku do UFC, kterou dostal v roce 2019, odmítl. To pochopitelně
zvedlo vlnu kritiky, ale sám vysvětluje, že váhal a nakonec nabídku odmítl, protože by to znamenalo
přechod do vyšší váhové kategorie a to nechtěl.

 autor Příhodová Michaela, červenec 2021

BOJOVNÍK "Undertaker"  



Co vám daly do života šachy, kterým jste se v mládí věnoval na vysoké
úrovni?

Zahrajete si ještě někdy šachy?

 autor Příhodová Michaela, červenec 2021

2008 vítězné utkání s Pandou Rychnov
zdroj foto:archiv www.sachyhorice.wz.cz

Jak jste se dostal k hraní šachu?

Přivedl mě k této hře taťka, který mě učil. Přivedl mě do ŠK Lípa a do Sokola HK, kde jsem
dlouhé roky hrál.  Začal jsem v 6 letech a hrozně mě to chytlo. Bylo to skvělé a jsem za to
moc rád. 

Šachy mi daly do života hrozně moc. Jsem přesvědčený, že pokud bych nebyl v dětství
šachista, nikdy bych to v MMA nedotáhnul tak daleko. Od malička jsem jezdil po malých i
velkých soutěžích, poznal jsem spoustu skvělých lidí a v podstatě jsem vyrůstal v
neustálém tréninku. Skoro každý den jsem trénoval a o víkendu závodil. Já jsem si v
podstatě jen vyměnil sporty, ale koncept toho, jak jsem makal byl první roky podobný.
Stejně tak moje soustředění a celkově koncentrace, vnímání stresu a představivost je o
mnoho lepší než má spousta bojovníků. Hlavu jsem trénoval 12 let. Se začátkem MMA
kariéry jsem v tom pokračoval a jen k tomu přidal trénink těla. 

Občas si zahraji. Jak na telefonu, tak se občas najde i někdo, kdo si se mnou zahraje živě,
ale je to málo. Nicméně i když nehraji, sleduji na sociálních sítích spoustu šachistů a
občas si přečtu nějaký šachový článek,  jen abych byl malinko v obraze.

David Dvořák - druhý zleva



Na koho z šachového prostředí si vzpomenete, případně s kým byste
si rád zahrál "srandapartii?"

Hrozně často a rád vzpomínám na ing. Evžena Gonsiora. Neuvěřitelný moudrý člověk a
až s odstupem dlouhých let mi to bohužel dochází a lituji, že jsem jako dítě nedával
takový pozor jaký by si pan Gonsior zasloužil a že jsem nebyl zrovna nejlepší student. On
je pro mě jedna z největších sportovních osobností a vděčím mu za mnohé. 
“Srandapartii” Ani nevím! Hrát se mnou by dnes už byla opravdu jen sranda :D

Je nějaká partie o kterou byste se rád podělil, na kterou byste
zavzpomínal?

 autor Příhodová Michaela, červenec 2021

Konkrétní partie mě nenapadá. Mnoho partií jsem vyhrál a mnoho i prohrál. Spíš než
konkrétní partii mám v hlavě hru Dračí doupě, kterou jsem strašně rád s kamarády hrál
na dětských šachových táborech. Krásné časy, na které moc rád vzpomínám.

zdroj fotografie:
http://old.chess.cz/www/mladez/souteze/jednotlivci/mc16/MC2007/fotogaleri

e-mistrovstvi-cech-mladeze-2007.html

Poznámka autora článku : 
V šachovém archivu TJ Jiskra Hořice jsme přeci jen pěknou partii Davida Dvořáka našli a spolu s článkem jí zveřejňujeme.


